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§ 45
Sammanträdets laglighet och beslutsförhet

Enligt 103 § i förvaltningsstadgan skrivs möteskallelsen för 
välfärdsområdesfullmäktige på finska och svenska.

Kallelsen till sammanträde utfärdas av välfärdsområdesfullmäktiges ordförande eller 
om hen är förhindrad av vice ordföranden. I kallelsen ska anges tid och plats för 
sammanträdet samt de ärenden som ska behandlas. I kallelsen ska anges om det är 
fråga om ett elektroniskt sammanträde samt den webbadress och den plats där 
allmänheten kan följa sammanträdet. Av kallelsen ska framgå om en del av ärendena 
kommer att behandlas vid ett slutet sammanträde.

Kallelsen ska sändas minst 4 dagar före välfärdsområdesfullmäktiges sammanträde 
till varje ledamot och till dem som har rätt att närvara eller plikt att närvara vid 
sammanträdet. Inom samma tid ska det informeras om sammanträdet på 
välfärdsområdets webbplats.

Beslutsförslag

Välfärdsområdesfullmäktige beslutar konstatera att sammanträdet är lagligen 
sammankallat och beslutsfört.

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att mötet är lagenligt sammankallat 
och beslutsfört. Ytterligare beslutade välfärdsområdesstyrelsen bevilja 
förändringsledaren för social- och hälsovårdsreformen Olli Huuskonen, 
förändringledaren för räddningsväsendet Jyrki Landstedt, 
förvaltningsberedningsdirektör Mikko Hokkanen och jurist Jenna Pajari rätt att närvara 
och yttra sig vid sammanträdet.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.
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§ 46
Justering av protokoll

Enligt 119 § i förvaltningsstadgan tillämpas på välfärdsområdesfullmäktiges protokoll 
vad som bestäms om protokollföring i 112 § i lagen om välfärdsområden. 
Välfärdsområdesfullmäktige väljer vid varje sammanträde två ledamöter att justera 
sammanträdesprotokollet. Protokollet kan justeras redan under sammanträdet i 
något enskilt ärende. Protokollet kan justeras elektroniskt. Protokollet ska uppgöras 
på både finska och svenska.

Beslutsförslag

Välfärdsområdesfullmäktige beslutar:

välja två ledamöter att justera sammanträdesprotokollet;
att det justerade protokollet hålls tillgängligt i det allmänna datanätet på 
välfärdsområdets webbplats (https://vakehyva.cloudnc.fi) från och med 
tisdagen 7.6.2022 kl. 12.00.

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att:

välja två ledamöter att justera sammanträdesprotokollet enligt följande: Tarja 
Eklund ja Terhi Enjala;
att det justerade protokollet hålls tillgängligt i det allmänna datanätet på 
välfärdsområdets webbplats (https://vakehyva.cloudnc.fi) från och med tisdagen 
7.6.2022 kl. 12.00 lähtien.

Mer information om beslutet ges av välfärdsområdets förändringsledare Timo 
Aronkytö, timo.aronkyto@vantaa.fi.
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§ 47
Beslut om de allmänna principerna för avgifter som tas ut för välfärdsområdets tjänster och 
andra prestationer

VAKEDno-2022-177

Välfärdsområdesstyrelsen 18.5.2022 § 70

Beskrivning

Beredare av ärendet: ekonomiberedningsdirektör Hanna Heinikainen

Enligt 22 § i lagen om välfärdsområden beslutar välfärdsområdesfullmäktige om de 
allmänna grunderna för de avgifter som tas ut för tjänster och andra prestationer 
samt de kundavgifter som tas ut för tjänster som omfattas av välfärdsområdets 
organiseringsansvar. Enligt 78 § i Vanda och Kervo välfärdsområdes 
förvaltningsstadga fattar välfärdsområdesfullmäktige beslut om de allmänna 
grunderna för de avgifter som tas ut för välfärdsområdets tjänster och andra 
prestationer. Välfärdsområdesstyrelsen beslutar närmare om avgiftsgrunderna och 
avgifternas belopp i euro.  

Avgifterna som välfärdsområdet tar ut för social- och hälsovårdstjänster grundar sig 
på lagstiftningen som tillämpas, på lagen om klientavgifter inom social- och 
hälsovården (1201/2020) och på förordningen om klientavgifter inom social- och 
hälsovården (9.10.1992/912). I lagen och förordningen om klientavgifter har för vissa 
tjänster bestämts maximibelopp för kundavgifterna, eller det har bestämts att 
avgiften tas ut enligt kundens betalningsförmåga. I motiveringen till lagen har bland 
annat betonats kundernas jämlikhet samt det att avgifterna för social- och 
hälsovårdstjänster inte får orsaka ekonomiska problem för kunderna. 
Välfärdsområdet har skyldighet att informera kunden om nedsättning eller möjlig 
efterskänkning av avgiften. Nedsättning och efterskänkande av avgiften ska prioriteras 
i förhållande till utkomststödet (§ 11 i lagen om klientavgifter inom social- och 
hälsovården) som avses i lagen om utkomststöd (1412/1997). 

Den framtida finansieringen av välfärdsområden grundar sig i huvudsak på statlig 
finansiering, men delvis också på kund- och användaravgifter. Finansieringen för 2023 
förutses vara knapp i relation till de beräknade kostnaderna. Inkomster från 
kundavgifter täcker för närvarande 5 % av utgifterna som orsakas av 
serviceproduktionen inom välfärdsområdet.  

Både Vanda och Kervo har i sina prislistor över social- och hälsovårdens kundavgifter, 
som är i kraft 2022, beslutat att till stor del ta ut lägre priser än maximibeloppen i 
lagen och förordningen om klientavgifter. Dessutom skiljer sig Vandas och Kervos för 
år 2022 gällande prislistor över kundavgifter åt både vad gäller priser och 
producerade tjänster.  

Bestämmande av kundavgifter på Vanda och Kervo välfärdsområde genomförs utifrån 
de allmänna grunderna som välfärdsområdesfullmäktige bestämt. Under hösten 2022 
ska välfärdsområdesstyrelsen bestämma om prislistan för kundavgifter för 2023, efter 
remiss i påverkansorganen.

Förslag
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Välfärdsområdesstyrelsen beslutar föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att 
fullmäktige beslutar att: 

den allmänna utgångspunkten för beredningen av kundavgifter vid Vanda och 
Kervo välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska hållbarhet,
vad angår avgiftsfriheten för hemtjänsten för barnfamiljer ska en utredning 
beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten 
förebygger behovet av tyngre tjänster, 
vad angår avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna, 
där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att 
besluta om kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag, 
i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens 
ekonomiska ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom 
social- och hälsovården.

Ändrat förslag:

Välfärdsområdesstyrelsen beslutar föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att 
fullmäktige beslutar att: 

den allmänna utgångspunkten för beredningen av kundavgifter vid Vanda och 
Kervo välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska och sociala hållbarhet, 
som följs upp och analyseras årligen, 
vad angår avgiftsfriheten för hemtjänsten för barnfamiljer ska en utredning 
beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten 
förebygger behovet av tyngre tjänster, 
vad angår avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar utgifterna och intäkterna,  
där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att 
besluta om kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag, 
i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens 
ekonomiska ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom 
social- och hälsovården.

Behandling vid sammanträdet:

Efter att ha avslutat diskussionen kring ärendet konstaterade områdesstyrelsens 
ordförande att Olga Gilbert hade gjort ett ändringsförslag som avvek från det ändrade 
grundförslaget. Ändringsförslaget hade följande lydelse:

”Tillägg:
3. Vad angår avgiftsfriheten för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och utgifterna och hur tjänsten förebygger 
behovet av tyngre tjänster. 
Tillägg:
4. Där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att besluta om 
kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag samt avskrivningar av avgifter.
Nya beslutspunkter:
6. En utredning om vilka kundavgifter som orsakar de största sociala och hälsomässiga 
olägenheterna för kunderna samt hur dessa olägenheter på bästa sätt kan minimeras 
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genom att avskaffa avgifter presenteras för välfärdsområdesstyrelsen.
7. En utredning om kostnaderna för fakturering och indrivning av kundavgifter presenteras 
för välfärdsområdesstyrelsen.”

Eva Tawasoli och Gashaw Bibani stödde Olga Gilberts ändringsförslag.

Eftersom det hade framställts ett understött ändringsförslag som avviker från det 
ändrade grundförslaget konstaterade välfärdsområdesstyrelsens ordförande att 
välfärdsområdesstyrelsen måste rösta om frågan. Ordföranden föreslog att i 
omröstningarna används ett elektroniskt röstningssystem, vilket godkändes av 
välfärdsområdesstyrelsen. JA innebar understöd för det ändrade grundförslaget och 
NEJ innebar understöd för Olga Gilberts ändringsförslag. 14 ledamöter i 
välfärdsområdesstyrelsen röstade JA (Tanja Aidanjuuri, Marja Ahava, Jukka Hako, 
Pirkko Letto, Jari Sainio, Teemu Purojärvi, Sakari Rokkanen, Pirjo Luokkala, Maarit Raja-
Aho, Nina Korventaival, Riitta Särkelä, Jüri Linros, Lauri Kaira, Terhi Enjala) och 3 
ledamöter i välfärdsområdesstyrelsen röstade NEJ (Eva Tawasoli, Olga Gilbert, Gashaw 
Kaisa Bibani), så därmed godkände välfärdsområdesstyrelsen det ändrade 
grundförslaget med rösterna 14–3.

Beslut

Välfärdsområdesstyrelsen beslutade föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att 
fullmäktige beslutar att: 

den allmänna utgångspunkten för beredningen av kundavgifter vid Vanda och 
Kervo välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska och sociala hållbarhet, 
som följs upp och analyseras årligen, 
vad angår avgiftsfriheten för hemtjänsten för barnfamiljer ska en utredning 
beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten 
förebygger behovet av tyngre tjänster, 
vad angår avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar utgifterna och intäkterna, 
där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att 
besluta om kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag, 
i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens 
ekonomiska ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom 
social- och hälsovården.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.

______________________________________________________________________________

Beslutsförslag

Välfärdsområdesstyrelsen föreslår för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige 
beslutar att: 

den allmänna utgångspunkten för beredningen av kundavgifter vid Vanda och 
Kervo välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska och sociala hållbarhet, 
som följs upp och analyseras årligen, 
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vad angår avgiftsfriheten för hemtjänsten för barnfamiljer ska en utredning 
beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten 
förebygger behovet av tyngre tjänster 
vad angår avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar utgifterna och intäkterna, 
där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att 
besluta om kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag, 
i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens 
ekonomiska ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom 
social- och hälsovården.

Mötesbehandling
Mika Niikko anlände till sammanträdet medan behandlingen av ärendet pågick kl. 
18.15.

Efter att diskussionen om ärendet avslutats konstaterade ordföranden att Laura 
Tulikorpi hade gjort ett tilläggsförslag, punkterna 6 och 7. Tilläggsförslagen löd enligt 
följande:
”6. En utredning görs till välfärdsområdesstyrelsen om vilka kundavgifter som orsakar den 
största sociala och hälsorelaterade olägenheten för kunderna och hur vi, genom att rikta 
kundavgifterna på ett effektivare sätt, kan förebygga användningen av tyngre service.
7. En utredning görs till välfärdsområdesstyrelsen om kostnaderna för fakturering och 
indrivning av kundavgifterna.

Olga Gilbert understödde Laura Tulikorpis tilläggsförslag.

Ytterligare konstaterade välfärdsområdesfullmäktiges ordförande att Antero Eerola 
hade gjort ett ändringsförslag i punkt 1 och ett tilläggsförslag till nya punkter 2 och 7. 
Ändringsförslaget och tilläggsförslagen löd enligt följande:
”1. den allmänna grunden för beredningen av kundavgifterna på Vanda och Kervo 
välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska och sociala hållbarhet (och särskilt 
betalförmågan hos småinkomsttagarna och dem som i stor omfattning använder 
tjänsterna). Vi följer upp och analyserar detta årligen;
2. nivån på kundavgifterna får inte hindra kunderna från att söka sig till servicen.
3. då det gäller hemtjänsten för barnfamiljer hemtjänsten för barnfamiljer ska en 
utredning beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten förebygger 
behovet av tyngre tjänster;
4. då det gäller avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas över hur 
avgiftsfriheten påverkar utgifterna och intäkterna,
5. där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att besluta om 
kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag.
6. i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens ekonomiska 
ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom social- och hälsovården.
Vid indrivningen av avgifter används inte privata indrivningsbolag. Samtidigt bereds ett 
förslag om att ordna indrivningen som egen verksamhet eller som ett samarbete mellan 
välfärdsområdena och kommunerna. I utredningen görs en uppskattning av kostnaderna 
för indrivningen och av antalet avgifter som förts till utmätning.”
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Gashaw Bibani och Jussi Saramo understödde Antero Eerolas ändrings- och 
tilläggsförslag.

Eftersom det gjorts ändrings- och tilläggsförslag som gått understöd, konstaterade 
välfärdsområdesfullmäktiges ordförande att det var nödvändigt att rösta i ärendet. 
Ordföranden föreslog att omröstningen sker med det elektroniska röstningssystemet, 
vilket välfärdsområdesfullmäktige godkände som omröstningssätt. Enligt 118 § i 
förvaltningsstadgan en separat omröstning ordnas för att godkänna eller förkasta ett 
förslag om godkännandet eller förkastandet av förslaget är oberoende av övriga 
förslag. Som en följd av detta föreslog ordföranden att fullmäktige först röstar om 
grundförslaget och ändringsförslaget och därefter röstar separat om varje 
tilläggsförslag.

Omröstning 1:

Först röstade fullmäktige om grundförslaget och Antero Eerolas förändringsförslag 
om punkt 1. JA betydde understöd för grundförslaget och NEJ understöd för Antero 
Eerolas ändringsförslag. 50 välfärdsområdesledamöter röstade JA och 18 
välfärdsområdesledamöter röstade NJEJ och 1 välfärdsområdesledamot röstade 
blankt, vilket innebär att välfärdsområdesfullmäktige godkände grundförslaget med 
rösterna 50–18.

Omröstningslista:

JA: Markku Pyykkölä, Sini Syrjäläinen, Otso Kivimäki, Hanna Holmberg-Soto, 
Loviisa Kaartokallio, Tarja Eklund, Jari Sainio, Marja Ahava, Jouko Jääskeläinen, 
Sakari Rokkanen, Anne Karjalainen, Nina Korventaival, Paula Lehmuskallio, Sami 
Kanerva, Anssi Aura, Marja Suomela, Ulla Kaukola, Pirkko Letto, Janne 
Hartikainen, Niina Saarinen, Sari Viinikainen, Muktar Osman, Heli Hakala, Oskari 
Iivarinen, Pirjo Luokkala, Ulla-Maija Kopra, Patrik Karlsson, Maarit Raja-Aho, Lauri 
Kaira, Mika Niikko, Timo Laaninen, Ida Tamminen, Riitta Särkelä, Soile Eriksson, 
Satu Ek, Suvi Karhu, Anniina Pylsy, Otto Aalto, Jouko Lindtman, Terhi Enjala, Säde 
Tahvanainen, Susanna Kaiju, Jüri Linros, Mika Kasonen, Sirkka-Liisa Kähärä, Inna 
Kallioinen, Marjo Vacker, Nina Nummela, Teemu Purojärvi, Tanja Aidanjuuri
NEJ: Pia Lohikoski, Gashaw Kaisa Bibani, Minttu Sillanpää, Jussi Saramo, Antero 
Eerola, Tiina Keskimäki, Funda Demiri, Eve Rämö, Tia Seppänen, Tuukka Saimen, 
Laura Tulikorpi, Olga Gilbert, Sirpa Siru Kauppinen, Hanna Valtanen, Reija 
Friman, Tuire Kaimio, Erika Veltheim, Sari Linnansalmi
Blanka: Vaula Norrena

Omröstning 2:

Till nästa utfördes en omröstning om grundförslaget och Antero Eerolas tilläggsförslag 
till en ny punkt 2. JA betydde understöd för grundförslaget och NEJ betydde understöd 
för Antero Eerolas tilläggsförslag. 52 välfärdsområdesledamöter röstade JA och 17 
välfärdsområdesledamöter röstade NEJ, vilket innebär att välfärdsområdesfullmäktige 
godkände grundförslaget med rösterna 52–17.

Omröstningslista:

JA: Anne Karjalainen, Anssi Aura, Oskari Iivarinen, Lauri Kaira, Marjo Vacker, Sami 
Kanerva, Jouko Jääskeläinen, Paula Lehmuskallio, Sini Syrjäläinen, Sakari 
Rokkanen, Ulla Kaukola, Markku Pyykkölä, Patrik Karlsson, Timo Laaninen, 
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Loviisa Kaartokallio, Maarit Raja-Aho, Pirkko Letto, Teemu Purojärvi, Marja 
Ahava, Susanna Kaiju, Janne Hartikainen, Mika Kasonen, Terhi Enjala, Hanna 
Holmberg-Soto, Suvi Karhu, Jouko Lindtman, Anniina Pylsy, Jüri Linros, Soile 
Eriksson, Säde Tahvanainen, Satu Ek, Nina Nummela, Otso Kivimäki, Ida 
Tamminen, Tuukka Saimen, Inna Kallioinen, Mika Niikko, Jari Sainio, Niina 
Saarinen, Tarja Eklund, Nina Korventaival, Sirkka-Liisa Kähärä, Sari Viinikainen, 
Ulla-Maija Kopra, Riitta Särkelä, Tanja Aidanjuuri, Erika Veltheim, Muktar Osman, 
Sari Linnansalmi, Pirjo Luokkala, Otto Aalto, Heli Hakala
NEJ: Minttu Sillanpää, Antero Eerola, Funda Demiri, Vaula Norrena, Pia Lohikoski, 
Jussi Saramo, Tiina Keskimäki, Gashaw Kaisa Bibani, Olga Gilbert, Eve Rämö, 
Laura Tulikorpi, Sirpa Siru Kauppinen, Tuire Kaimio, Tia Seppänen, Reija Friman, 
Marja Suomela, Hanna Valtanen

Omröstning 3:

Till följande röstade välfärdsområdesfullmäktige om grundförslaget och Antero 
Eerolas tilläggsförslag till ny punkt 7. JA betydde understöd för grundförslaget och NEJ 
betydde understöd för Antero Eerolas tilläggsförslag. 46 välfärdsområdesledamöter 
röstade JA och 20 välfärdsområdesledamöter röstade NEJ och 3 
välfärdsområdesledamöter röstade blankt

Omröstningslista:

JA: Jouko Jääskeläinen, Tarja Eklund, Timo Laaninen, Marja Suomela, Säde 
Tahvanainen, Paula Lehmuskallio, Anssi Aura, Sirkka-Liisa Kähärä, Loviisa 
Kaartokallio, Markku Pyykkölä, Hanna Holmberg-Soto, Marja Ahava, Erika 
Veltheim, Oskari Iivarinen, Patrik Karlsson, Pirkko Letto, Soile Eriksson, Jari 
Sainio, Inna Kallioinen, Ulla Kaukola, Lauri Kaira, Anniina Pylsy, Sami Kanerva, 
Heli Hakala, Otso Kivimäki, Susanna Kaiju, Mika Kasonen, Terhi Enjala, Ida 
Tamminen, Nina Korventaival, Jüri Linros, Sakari Rokkanen, Satu Ek, Sini 
Syrjäläinen, Niina Saarinen, Maarit Raja-Aho, Nina Nummela, Otto Aalto, Marjo 
Vacker, Jouko Lindtman, Sari Viinikainen, Riitta Särkelä, Ulla-Maija Kopra, Olga 
Gilbert, Pirjo Luokkala, Anne Karjalainen
NEJ: Tuukka Saimen, Antero Eerola, Sari Linnansalmi, Jussi Saramo, Minttu 
Sillanpää, Funda Demiri, Gashaw Kaisa Bibani, Mika Niikko, Tiina Keskimäki, Pia 
Lohikoski, Tia Seppänen, Janne Hartikainen, Suvi Karhu, Teemu Purojärvi, Sirpa 
Siru Kauppinen, Hanna Valtanen, Tanja Aidanjuuri, Eve Rämö, Muktar Osman, 
Reija Friman
Blanka: Vaula Norrena, Tuire Kaimio, Laura Tulikorpi

Omröstning 4:

Till följande röstade välfärdsområdesfullmäktige om grundförslaget och Laura 
Tulikorpis tilläggsförslag punkt 6. JA betydde understöd för grundförslaget och NEJ 
betydde understöd frö Laura Tulikorpis tilläggsförslag. 51 välfärdsområdesledamöter 
röstade JA och 18 välfärdsområdesledamöter röstade NEJ, vilket innebär att 
välfärdsområdesfullmäktige godkände grundförslaget med rösterna 51–18.

Omröstningslista:

JA: Jouko Jääskeläinen, Markku Pyykkölä, Patrik Karlsson, Pirjo Luokkala, Marja 
Ahava, Sari Linnansalmi, Jari Sainio, Paula Lehmuskallio, Anne Karjalainen, Soile 
Eriksson, Sari Viinikainen, Sami Kanerva, Mika Kasonen, Timo Laaninen, Tarja 
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

Eklund, Terhi Enjala, Janne Hartikainen, Loviisa Kaartokallio, Otto Aalto, Anssi 
Aura, Ulla Kaukola, Hanna Holmberg-Soto, Riitta Särkelä, Heli Hakala, Sakari 
Rokkanen, Säde Tahvanainen, Niina Saarinen, Pirkko Letto, Sirkka-Liisa Kähärä, 
Muktar Osman, Oskari Iivarinen, Susanna Kaiju, Mika Niikko, Lauri Kaira, Erika 
Veltheim, Tanja Aidanjuuri, Suvi Karhu, Satu Ek, Jüri Linros, Teemu Purojärvi, 
Marja Suomela, Maarit Raja-Aho, Jouko Lindtman, Anniina Pylsy, Otso Kivimäki, 
Ida Tamminen, Nina Korventaival, Inna Kallioinen, Ulla-Maija Kopra, Sini 
Syrjäläinen, Tuukka Saimen
NEJ: Tuire Kaimio, Minttu Sillanpää, Eve Rämö, Gashaw Kaisa Bibani, Tiina 
Keskimäki, Funda Demiri, Vaula Norrena, Marjo Vacker, Nina Nummela, Pia 
Lohikoski, Laura Tulikorpi, Antero Eerola, Olga Gilbert, Tia Seppänen, Hanna 
Valtanen, Reija Friman, Jussi Saramo, Sirpa Siru Kauppinen

Omröstning 5:

Till följande röstade välfärdsområdesfullmäktige om grundförslaget och Laura 
Tulikorpis tilläggsförslag punkt 7. JA betydde understöd för grundförslaget och NEJ 
betydde understöd frö Laura Tulikorpis tilläggsförslag. 51 välfärdsområdesledamöter 
röstade JA och 18 välfärdsområdesledamöter röstade NEJ, vilket innebär att 
välfärdsområdesfullmäktige godkände grundförslaget med rösterna 51–18.

Omröstningslista:

JA: Jouko Jääskeläinen, Sakari Rokkanen, Ulla Kaukola, Pirjo Luokkala, Sari 
Linnansalmi, Soile Eriksson, Patrik Karlsson, Marja Suomela, Marja Ahava, Heli 
Hakala, Markku Pyykkölä, Riitta Särkelä, Säde Tahvanainen, Otso Kivimäki, Ida 
Tamminen, Pirkko Letto, Tuukka Saimen, Inna Kallioinen, Otto Aalto, Sami 
Kanerva, Teemu Purojärvi, Sari Viinikainen, Anniina Pylsy, Jouko Lindtman, Paula 
Lehmuskallio, Timo Laaninen, Jüri Linros, Terhi Enjala, Susanna Kaiju, Sini 
Syrjäläinen, Tanja Aidanjuuri, Anne Karjalainen, Niina Saarinen, Hanna Holmberg-
Soto, Mika Kasonen, Loviisa Kaartokallio, Oskari Iivarinen, Satu Ek, Nina 
Korventaival, Muktar Osman, Tarja Eklund, Ulla-Maija Kopra, Janne Hartikainen, 
Lauri Kaira, Suvi Karhu, Anssi Aura, Erika Veltheim, Jari Sainio, Mika Niikko, Sirkka-
Liisa Kähärä, Maarit Raja-Aho
NEJ: Tiina Keskimäki, Jussi Saramo, Minttu Sillanpää, Tuire Kaimio, Funda Demiri, 
Gashaw Kaisa Bibani, Antero Eerola, Pia Lohikoski, Laura Tulikorpi, Olga Gilbert, 
Marjo Vacker, Sirpa Siru Kauppinen, Eve Rämö, Reija Friman, Nina Nummela, Tia 
Seppänen, Hanna Valtanen, Vaula Norrena

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade att 

den allmänna utgångspunkten för beredningen av kundavgifter vid Vanda och 
Kervo välfärdsområde är välfärdsområdets ekonomiska och sociala hållbarhet, 
som följs upp och analyseras årligen, 
vad angår avgiftsfriheten för hemtjänsten för barnfamiljer ska en utredning 
beredas över hur avgiftsfriheten påverkar intäkterna och hur tjänsten 
förebygger behovet av tyngre tjänster 
vad angår avgifter för besök hos hälsocentralläkare ska en utredning beredas 
över hur avgiftsfriheten påverkar utgifterna och intäkterna, 
Där det är motiverat har välfärdsområdesstyrelsen vid behov möjlighet att 
besluta om kundavgifter som är lägre än de avgifter som fastställts i lag; 
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5.  i samband med att prislistan över kundavgifter behandlas framställs till 
välfärdsområdesstyrelsen en process för nedsättning av avgifter om kundens 
ekonomiska ställning kräver det, i enlighet med lagen om kundavgifter inom 
social- och hälsovården.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------

Jari Sainio lämnade in ett protokolluttalande från Socialdemokraterna i anslutning till 
beslutet. Protokolluttalande löd enligt följande: ”Den nya lagen om klientavgifter som 
trädde i kraft 1.7.2021 utvidgar avgiftsfriheten och gör avgifterna inom serviceområden 
mera rimliga. Lagen föreskriver att kommunen har en skyldighet att ge kunden information  
om nedsättning av avgiften och om att kunden befrias från att betala avgiften. I 
fortsättningen gäller denna skyldighet välfärdsområdet. Vanda-Kervo välfärdsområde 
främjar aktivt kundernas kunskap om möjligheten att få nedsättning eller befrielse från 
kundavgifterna inom social- och hälsovården. Välfärdsområdet säkerställer också med 
rådgivning och handledning att betalningsförmågan hos de kunder som i stor utsträckning 
använder social- och hälsovårdstjänster klarläggs och att kunden får hjälp med att göra en 

Pirjo ansökan inklusive bilagor om nedsättning av eller befrielse från kundavgiften. 
Luokkala meddelade att Centerns fullmäktigegrupp understöder protokolluttalandet. 
Lauri Kaira meddelade att Samlingspartiets fullmäktigegrupp understöder 
protokolluttalandet. Patrik Karlsson meddelade att Svenska folkpartiets 
fullmäktigegrupp understöder protokolluttalandet. Jouko Jääskeläinen meddelade att 
Kristdemokratiska fullmäktigegruppen, KD, understöder protokolluttalandet. Marjo 
Vacker meddelade att fullmäktigegruppen Rörelse Nu understöder 
protokolluttalandet. Pia Lohikoski meddelade att Vänsterförbundets fullmäktigegrupp 
understöder protokolluttalandet.

Dessutom lämnade Laura Tulikorpi in ett protokolluttalande från de Grönas 
fullmäktigegrupp. Protokolluttalandet löd enligt följande: "De Gröna förutsätter att en 
utredning görs om vilka kundavgifter som orsakar den största sociala och hälsorelaterade 
olägenheten för kunderna och hur vi, genom att rikta kundavgifterna, på ett effektivare sätt 
kan förebygga användningen av tyngre service. Även kostnaderna för fakturering och 
indrivning bör utredas. Istället för lägre avgifter borde vi gå mot att servicen är avgiftsfri.”

Efter att beslutet hade fattats hölls en paus i sammanträdet kl. 19.54-20.07. Under 
pausen avlägsnade sig Eve Rämö från sammanträdet och ersättaren Mikko Viilo 
anlände i hennes ställe. Pirjo Luokkala och Mika Niikko avlägsnade sig också under 
pausen.
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§ 48
Uppdatering av förvaltningsstadgan för välfärdsområdet från och med 31.5.2022

VAKEDno-2022-12

Bilagor
1 Luonnos_hyvinvointialueen_hallintosäännöstä_esitys_aluehallitukselle_18.5.pdf
2 Utkast förvaltningsstadgan - förslag till områdesstyrelsen _18.5.pdf

Välfärdsområdesstyrelsen 18.5.2022 § 75

Beskrivning

Beredare av ärendet: chef för beslutsberedningsprocessen Riikka Liljeroos

Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktige har vid sitt sammanträde 19.4.2022 § 40 
beslutat att godkänna samarbetsavtalet för det gemensamma räddningsverket för Vanda 
och Kervo samt Mellersta Nylands välfärdsområden. Mellersta Nylands 
välfärdsområdesfullmäktige har vid sitt sammanträde 28.4.2022 § 31 beslutat att för sin del 
godkänna samarbetsavtalet för det gemensamma räddningsverket för Vanda och Kervo 
samt Mellersta Nylands välfärdsområden.

Till följd av besluten att godkänna samarbetsavtalet ska varje välfärdsområdes 
förvaltningsstadga uppdateras så att dessa motsvarar det som överenskommits i 
samarbetsavtalet. Därför föreslås att förvaltningsstadgan uppdateras vad gäller följande 
delar:

2 § Välfärdsområdets verksamhet och uppgifter: tilläggs följande: ”Välfärdsområdet 
ordnar räddningsväsendets tjänster för två välfärdsområden. I samarbetsavtalet har 
avtalats om att räddningsverket på Mellersta Nylands välfärdsområde organiseras som 
en del av Vanda och Kervo välfärdsområdes organisation.”
§ 14 Räddningsnämnden: tilläggs det som avtalats om i samarbetsavtalet om 
tillsättandet av räddningsnämnden: ”Räddningsnämnden har 15 ledamöter och varje 
ledamot har en personlig ersättare. Av ledamöterna är 8 från Vanda och Kervo 
välfärdsområde och 7 från Mellersta Nylands välfärdsområde. Valbara personer i 
vederbörande välfärdsområden kan vara räddningsnämndens ledamöter. Minst 
hälften av ledamöter och ersättare i båda välfärdsområden ska vara ledamöter i 
välfärdsområdesfullmäktige. Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktige utser bland 
ledamöterna i räddningsnämnden en ordförande och Mellersta Nylands 
välfärdsområde utser bland ledamöterna i räddningsnämnden en vice ordförande. 
Välfärdsområdesstyrelsens ordförande och välfärdsområdesdirektören från båda 
välfärdsområdena har rätt att närvara och yttra sig vid räddningsnämndens 
sammanträden.” 
24 § Räddningsnämndens uppgifter och befogenheter: i paragrafen tilläggs uppgifter 
och befogenheter för räddningsnämnden som definierats i 14 §.
Övertagningsrätt för välfärdsområdesstyrelsen: tilläggs följande: ”I det samarbetsavtal 
om Mellersta Nylands räddningsverk som Vanda och Kervo samt Mellersta Nylands 
välfärdsområde godkänt avtalas om att välfärdsområdesstyrelsen i Vanda och Kervo 
välfärdsområde inte har övertagningsrätt i beslut som fattats av välfärdsområdens 
gemensamma organ, räddningsnämnden.”
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34 § Förändringsledare för räddningsväsendet: tilläggs följande: Förändringsledaren 
för räddningsväsendet fungerar som föredragande för räddningsnämnden tills 
räddningsverkets sektordirektör har valts.
45 § Inrättande och indragning av tjänster samt ändring av behörighetsvillkoren och 
beteckningen för en tjänst: tilläggs följande: Räddningsnämnden beslutar om de 
ärenden som berör räddningsverket enligt det som anges i 24 §.
78 § Beslut om avgifter: tilläggs följande: Räddningsnämnden beslutar om de ärenden 
som berör räddningsverket enligt det som anges i 24 §.

Dessutom föreslås följande ändringar i förvaltningsstadgan:

77 § Finansförvaltning: Det föreslås att ekonomiberedningsdirektören beviljas rätten 
att fatta beslut om kortfristig upplåning (lån med en löptid på mindre än ett år). 
Välfärdsområdesstyrelsen skulle fatta beslut om långfristiga lån (lån med en löptid på 
över ett år).
108 § Närvaro vid sammanträde: till paragrafen föreslås följande tillägg: ”Dessutom har 
förändringsledaren för social- och hälsovårdsreformen, förändringsledaren för 
räddningsväsendet, förvaltningsberedningsdirektören samt juristen närvaro- och 
yttranderätt vid välfärdsområdesfullmäktiges sammanträden”, så att närvaro- och 
yttranderätt inte behöver beviljas separat varje gång.
130 § Fullmäktigeledamöternas motioner:  Till paragrafen föreslås följande tillägg: 
"Denna frist på 6 månader tillämpas inte 2022."

Egentliga ändringsförslag är markerade i grönt i det bifogade utkastet till förvaltningsstadga 
(130 § tillägg i blått). 

Så att den räddningsnämnd som bestämts om i förvaltningsstadgan kan väljas vid 
välfärdsområdesfullmäktiges sammanträde 31.5.2022 är avsikten att förvaltningsstadgan 
ska träda i kraft genast efter att den godkänts. I förvaltningsstadgan bestäms om hur   
kommunen ska ordna sin interna förvaltning och verksamhet. Av denna orsak kan 
förvaltningsstadgan enligt vedertagen praxis tillämpas genast då den eller en ändring i den 
har godkänts. Om paragrafen om godkännandet av förvaltningsstadgan eller en ändring i 
den justeras genast vid fullmäktiges sammanträde, är det möjligt att tillämpa 
förvaltningsstadgan exempelvis på beslut som fattas vid samma sammanträde.

Efter det ska förvaltningsstadgan uppdateras så att den motsvarar den personalorganisation 
som inleder sin verksamhet 1.1.2023. Samtidigt bereds delegeringen av beslutanderätten för 
individärenden. Dessa ska vara färdiga när organiseringsansvaret överförs till 
välfärdsområdet 1.1.2023. Beslut om denna uppdatering ska fattas i fullmäktige vid 
utgången av 2022. Dessutom har välfärdsområdesfullmäktige vid sitt sammanträde 8.3.2022 
§ 4 beslutat att välfärdsområdesfullmäktige utvärderar behovet av ändringar i 
förvaltningsstadgan under året och gör vid behov ändringar i den i slutet av 2022. I 
beredningen deltar de politiska grupperna och välfärdsområdesstyrelsen presenterar 
förslaget för välfärdsområdesfullmäktige.

Förslag

Välfärdsområdesstyrelsen beslutar föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige 
beslutar:

1.     godkänna det bifogade utkastet till uppdaterad förvaltningsstadga för Vanda och 
Kervo välfärdsområde;
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1.  

2.  

2.     att förvaltningsstadgan träder i kraft genast efter godkännandet och att 
protokollet justeras redan under sammanträdet för detta beslut.

Behandling vid sammanträdet

Under behandlingen togs en paus i sammanträdet kl. 18:58–19:07. Riitta Särkelä återvände 
till sammanträdet under pausen.

Ändringarna som föredraganden gjort i redogörelsen har beaktats i protokollet.

Beslut

Beslutsförslaget godkändes enhälligt efter diskussion.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.

_________________________________________________________________________________________________

Beslutsförslag

Välfärdsområdesstyrelsen föreslår för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige beslutar:

godkänna det bifogade utkastet till uppdaterad förvaltningsstadga för Vanda och Kervo 
välfärdsområde;
att förvaltningsstadgan träder i kraft genast efter godkännandet och att protokollet 
justeras redan under sammanträdet för detta beslut.

Beslut
Beslutsförslaget godkändes enhälligt utan diskussion.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.

------------

Protokollet justerades för detta beslut under sammanträdet genast efter att beslutet hade 
fattats.
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§ 49
Val av räddningsnämnd för Mellersta Nylands räddningsverk

VAKEDno-2022-166

Välfärdsområdesstyrelsen 18.5.2022 § 76

Beskrivning

Beredare av ärendet: specialsakkunnig inom förvaltning Kaisa Kamppi

Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktige har vid sitt sammanträde 19.4.2022 § 40 godkänt 
samarbetsavtalet för det gemensamma räddningsverket för Vanda och Kervo samt Mellersta 
Nylands välfärdsområden. Mellersta Nylands välfärdsområdesfullmäktige har vid sitt sammanträde 
28.4.2022 § 31 beslutat att för sin del godkänna samarbetsavtalet för det gemensamma 
räddningsverket för Vanda och Kervo samt Mellersta Nylands välfärdsområden.

I punkt 6 i samarbetsavtalet har bestämts att för Mellersta Nylands räddningsverks förvaltning 
tillsätter välfärdsområdesfullmäktige vid Vanda och Kervo välfärdsområde alltid för sin mandattid 
en räddningsnämnd som lyder under Vanda och Kervo välfärdsområde och är ett sådant organ som 
är gemensamt för flera välfärdsområden som avses i 54 och 55 § i lagen om välfärdsområden (611
/2021).

Enligt 35 § i lagen om välfärdsområden kan välfärdsområdesfullmäktige tillsätta:

nämnder som lyder under välfärdsområdesstyrelsen för skötseln av uppgifter av bestående 
natur;
direktioner för skötseln av affärsverk eller andra uppgifter;
sektioner i välfärdsområdesstyrelsen, i nämnder och i direktioner.

Välfärdsområdesstyrelsen, och även andra organ med stöd av ett beslut av 
välfärdsområdesfullmäktige, kan tillsätta kommittéer för att sköta vissa uppgifter.

På välfärdsområdesstyrelsens, nämndernas och direktionernas sektioner tillämpas vad som 
föreskrivs om organet i fråga.

I förvaltningsstadgan bestäms om icke-lagstadgade organ inom Vanda och Kervo välfärdsområde. 
En uppdaterad version av förvaltningsstadgan som innehåller tilläggen i enlighet med 
samarbetsavtalet om räddningsväsendet ska godkännas vid välfärdsområdesfullmäktiges 
sammanträde 31.5.2022.

I 14 § i den uppdaterade förvaltningsstadgan har bestämts om tillsättandet av räddningsnämnden i 
enlighet med punkt 6 i samarbetsavtalet om räddningsväsendet enligt följande:

Räddningsnämnden har 15 ledamöter och varje ledamot har en personlig ersättare. Av ledamöterna 
är 8 från Vanda och Kervo välfärdsområde och 7 från Mellersta Nylands välfärdsområde. Valbara 
personer i vederbörande välfärdsområden kan vara räddningsnämndens ledamöter. Minst hälften 
av ledamöterna och ersättarna från båda välfärdsområden ska vara ledamöter i 
välfärdsområdesfullmäktige. Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktige utser bland ledamöterna 
i räddningsnämnden en ordförande och Mellersta Nylands välfärdsområde utser bland 
ledamöterna i räddningsnämnden en vice ordförande.

Välfärdsområdesstyrelsens ordförande och välfärdsområdesdirektören på båda välfärdsområdena 
har rätt att närvara och yttra sig vid räddningsnämndens sammanträden.
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Dessutom har i 24 § i den uppdaterade förvaltningsstadgan bestämts om räddningsnämndens 
uppgifter och befogenheter i enlighet med samarbetsavtalet för räddningsväsendet enligt följande:

Räddningsnämndens uppgift är att:

1.     fungera som en kollegial räddningsmyndighet som avses i räddningslagen;

2.     bereda ett förslag på räddningsväsendets servicenivå vid Mellersta Nylands räddningsverk, 
efter att ha hört sina välfärdsområden och att framställa ett förslag om servicenivåbeslutet till 
Vanda och Kervo välfärdsområdesstyrelse och vidare till välfärdsområdesfullmäktige;

3.     bereda räddningsverkets förslag till budget och ekonomiplan samt investeringsplan i enlighet 
med de bidande mål som ställts i Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktiges tidtabell och i 
enslighet med utgifts- och inkomstposterna efter hörande av Mellersta Nylands välfärdsområde;

4.     bereda verksamhetsberättelsen och ett separat bokslut eller motsvarande uppgifter till Vanda 
och Kervo välfärdsområdesstyrelse och vidare till välfärdsområdesfullmäktige för godkännande;

5.     ansvara inom sin sektor för den interna kontrollen och ordnandet av dess genomförande, 
övervakning av dess verkställande och utfall, samt där det behövs tar hand om egenkontroll och 
rapportering i anknytning till båda välfärdsområdena;

6.     behandla begäran om omprövning gällande beslut som fattats av tjänsteinnehavare inom 
räddningsverket.

Till räddningsnämndens befogenheter hör att besluta om:

1.     inrättande och indragning av räddningsverkets tjänster samt ändring av behörighetsvillkor och 
beteckningar för tjänster;

2.     val av sektordirektör för räddningsverket (räddningsdirektör).

3.     den som ska sköta en ledig tjänst som sektordirektör och vikarierande sektordirektör för 
räddningsverket samt om sektordirektörens uppsägning, avstängning från tjänsten, permittering 
och beviljande av avsked;

4.     utvecklingen av räddningsverkets verksamhet inom gränserna för målen för verksamheten och 
ekonomin som Vanda och Kervo välfärdsområdesfullmäktige ställt samt följer upp och rapporterar 
till båda välfärdsområdens områdesstyrelse hur målen uppnås;

5.     fördelningen av kostnader mellan välfärdsområdena enligt de grunder som bestäms i 
samarbetsavtalet;

6.     räddningsverkets investeringar och övriga utgifter med lång verkningstid enligt 
investeringsplanen;

7.     räddningsverkets tjänsteupphandlingar och om att utlämna ett arbete på entreprenad i 
enlighet med Vanda och Kervo välfärdsområdesstyrelses anvisningar;

8.     att göra bindande beslut och avtal som berör räddningsverket som är nödvändiga för att inleda 
och upprätthålla räddningsverkets verksamhet i enlighet med principerna i samarbetsavtalet;

9.     att inom ramen av dess upphandlingsbefogenhet ansluta sig till ett anbudsförfarande eller 
konkurrensutsatta upphandlingskontrakt som ordnas av den upphandlande enheten på 
välfärdsområdens inköpscentral;
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10.  avtal med Mellersta Nylands räddningsverks avtalsbrandkårer och beviljande av understöd för 
samfund i anslutning till verksamhetsområdet;

11.  de avgifter som tas ut för räddningsverkets tjänster och andra prestationer;

12.  föra talan gällande ärenden som berör Mellersta Nylands räddningsverk.

Enligt 79 § i lagen om välfärdsområden är den som är valbar till välfärdsområdesfullmäktige även 
valbar till en nämnd, dock inte:

den som är anställd hos välfärdsområdet och lyder under nämnden;
den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som bedriver verksamhet inom 
nämndens uppgiftsområde och där välfärdsområdet har bestämmande inflytande;
den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ eller har en ledande och 
ansvarsfull uppgift eller har en därmed jämförbar ställning i en affärsdrivande 
sammanslutning, om det är fråga om en sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta 
eller lida väsentlig skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden.

Enligt 4 a § 1 mom. i jämställdhetslagen ska kvinnor och män vara representerade till minst 40 
procent vardera i välfärdsområdens och välfärdssammanslutningars organ och organ för 
samverkan mellan välfärdsområden, med undantag för välfärdsområdesfullmäktige.

Förslag

Välfärdsområdesstyrelsen beslutar föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige:

utser i Mellersta Nylands räddningsnämnd 8 ledamöter och deras personliga ersättare för 
fullmäktigeperioden 2022–2025 och
utser en ordförande för räddningsnämnden bland de valda ledamöterna.

Beslut

Beslutsförslaget godkändes enhälligt utan diskussion.

Mer information om beslutet ges av förändringsledare för välfärdsområdet Timo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi

_________________________________________________________________________________________________________

Beslutsförslag

Välfärdsområdesstyrelsen föreslår för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige:

utser i Mellersta Nylands räddningsnämnd 8 ledamöter och deras personliga ersättare för 
fullmäktigeperioden 2022–2025 och
utser en ordförande för räddningsnämnden bland de valda ledamöterna.

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt efter diskussion att:

utse i Mellersta Nylands räddningsnämnd 8 ledamöter och deras personliga ersättare för 
fullmäktigeperioden 2022–2025 enligt följande:

Mika Kasonen (saml.), ersättare Niina Uskali (saml.)
Sirpa Peura (saml.), ersättare Terhi Salminen (saml.)
Anssi Aura (saml.), ersättare Erkki Kauranen (saml.),
Markku Wckman (sannf.), ersättare Marko Kosonen (sannf.)
Tuire Kaimio (gröna), ersättare Sari Pesu (gröna)
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Kalle Eklund (sd.), ersättare Kaarlo Kähärä (sd.)
Naima el Issaoui (sd.), ersättare Mari Hynninen (sd.)
Jonna Weckström (vf.), ersättare Minttu Sillanpää (vf.)

bland de utsedda ledamöterna välja Mika Kasonen (saml.) till ordförande.
Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare imo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.
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§ 50
Vantti Oy: förvärv av affärsverksamhet och överlåtelse av rörelse till Vanda och Kervo 
välfärdsområde i anknytning till konkurrensutsättningen av Vanda och Kervo 
välfärdsområdets måltids- och rengöringstjänsterer

VAKEDno-2022-175

Bilagor
1 Liite Liiketoimintakauppasopimus luonnos 3.5.2022_SALAINEN
Sekretessbelagd, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 mom 1 kohta 20
2 Liite Henkilöstönsiirtosopimus - luonnos 3.5.2022_SALAINEN
Sekretessbelagd, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 mom 1 kohta 20
3 Bilaga: AVTAL OM FÖRVÄRV AV AFFÄRSVERKSAMHETEN_svenska
Sekretessbelagd, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 mom 1 kohta 20
4 Bilaga: AVTAL OM ÖVERGÅNG AV PERSONAL I_3.5- svenska
Sekretessbelagd, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 mom 1 kohta 20

Välfärdsområdesstyrelsen 18.5.2022 § 78

Beskrivning

Beredare av ärendet: förvaltningsberedningsdirektör Mikko Hokkanen och jurist Jenna Pajari

Organiseringsansvaret för social- och hälsovårdstjänster samt räddningsverkets tjänster 
övertas av välfärdsområdena 1.1.2023. Välfärdsområdet ska organisera stödtjänster som 
gör det möjligt att producera social- och hälsovårdstjänster samt räddningsverkets tjänster. I 
det här sammanhanget betyder stödtjänster måltids- och renhållningstjänster.

Bakgrund

Vanda stads måltids-, rengörings- och fastighetsstödtjänster produceras i huvudsak av in-
house-bolaget Vantti Oy, som ägs till 100% av staden. Vad gäller Kervo stad har dessa 
tjänster producerats av stadens egen sektor för stadsteknik. Enligt lagen om offentlig 
upphandling kan välfärdsområdet inte köpa tjänsterna i fråga utan konkurrensutsättning, 
eftersom det inte handlar om en till välfärdsområdet anknuten enhet. I 69 § i regeringens 
proposition till riksdagen med förslag till ändring av lagstiftningen om reformen av 
ordnandet av social- och hälsovården och räddningsväsendet (10/2022) finns det en 
bestämmelse om övergångsperioden för försäljning och köp av stödtjänster, enligt vilken 
välfärdsområdet kunde köpa stödtjänster av kommunen och kommunen kunde sälja dem 
till välfärdsområdet till slutet av 2023 trots det som föreskrivs i 126 § i kommunallagen om 
skötseln av uppgiften i ett konkurrensläge på marknaden, om kommunen den 31 december 
2022 har producerat stödtjänster i anknytning till social- och hälsovårdens eller 
räddningsväsendets tjänster och om upphandlingen understiger EU-tröskelvärdena enligt 26 
§ i lagen om offentlig upphandling och koncession. EU-tröskelvärdet enligt 26 § i lagen om 
offentlig upphandling och koncession är dock endast 215 000 euro, och 
upphandlingshelheten för måltids- och rengöringstjänster är 7,6 miljoner euro om året, och 
därför är detta inte möjligt då det gäller denna helhet. Kervo stad kan inom ramarna för 
nuvarande lagstiftning inte fungera som producent av måltidstjänster för välfärdsområdet. 
Kervo stad kan producera rengöringstjänster för välfärdsområdet, om de faktureras som en 
del av hyran för lokaler.
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För att Vantti Oy ska kunna fortsätta som tjänsteproducent förutsätter det att ägarskapet 
skulle utvidgas i bolaget, eftersom för att bevara in-house-ställningen är en försäljning till en 
icke-ägare begränsad. Vanda stad är dock inte villig att dela ägarskapet i Vantti Oy med 
Vanda och Kervo välfärdsområde. Med detta som utgångspunkt ska välfärdsområdet ordna 
dessa tjänster på ett nytt sätt.

Välfärdsområdets temporära beredningsorgan beställde av Deloitte Ab en sammanställning 
över stödtjänsterna och behandlade sammanställningen över stödtjänster och slutsatserna 
vid sitt sammanträde 1.12.2021. Sammanställningen över stödtjänster gick igenom nuläget 
för produktion och produktionsmetoder samt presenterade möjliga alternativ för ordnande 
av dessa stödtjänster på välfärdsområdet. Utifrån sammanställningen över stödtjänster 
beslutade det temporära beredningsorganet vid sitt sammanträde 1.12.2021 § 8 följande: 

Riktlinjer drogs upp för utredningen av hur produktionen av Kervos stödtjänster 
fortskrider (övergång av personal, tillräcklig personal för att producera stödtjänster).
Bestämdes att HUS Asvia kan utnyttjas och utvidgas vad gäller de funktioner där det är 
funktionellt relevant med tanke på kvaliteten på tjänster samt utifrån ett patient- och 
kundperspektiv.
Riktlinjer drogs upp för beredningen av konkurrensutsättningen beträffande 
stödtjänster som omfattar de delar av tjänsterna som inte täcks av tjänster som 
överförs från Kervo eller med HUS Asvias tjänster (det vill säga främst de tjänster som 
för tillfället produceras av Vantti Oy).

Beredningen av konkurrensutsättningen inleddes genast. Utifrån en preliminär 
marknadsundersökning utarbetades materialet för anbudsförfrågan vidare på så sätt att 
måltids- och rengöringstjänster skulle konkurrensutsättas tillsammans. Vad gäller Kervo stad 
kommer inga anställda som sköter måltidstjänster att övergå till välfärdsområdet, så 
beslutet var att dessa tjänster skulle konkurrensutsättas vid samma tillfälle. I de lokaler i 
Kervo där staden har varit producent av rengöringstjänster skulle detta förfarande fortsätta 
också i framtiden, och staden fakturerar dem som en del av hyran. HUS Asvias möjlighet att 
fungera som serviceproducent för sjukhusservice framgår under det planenliga 
förhandlingsförfarandet.

Personalens ställning i Vantti Oy och förvärv av affärsverksamhet

126 anställda vid Vantti Oy producerar måltids- och rengöringstjänster för social- och 
hälsovårdstjänsterna samt räddningsverket. Tjänsteinnehavarna inom välfärdsområdet och 
Vanda stad har i samarbete planerat en modell som gör det möjligt för dessa anställda att 
övergå i välfärdsområdets framtida tjänsteproducents tjänst. Detta har ansetts vara ett 
viktigt delområde i upphandlingsprocessen, och att det lyckas minskar märkbart riskerna i 
samband med byte av producent av stödtjänster.

Med tanke på välfärdsområdet skulle det vara viktigt att även i framtiden utnyttja de 
kompetenser som Vanttis anställda har. Vad gäller Vanda stad och Vantti erbjuder denna 
lösning ett naturligt sätt att väga antalet anställda i enlighet med tiden och tjänstevolymen 
efter överföringen av organiseringsansvaret. I en marknadsundersökning har det framgått 
att möjliga tjänsteproducenter anser att övergången av kvalificerade anställda som känner 
till lokalerna är en fördel då en så stor tjänstehelhet ska övertas. Vanttis personal har en 
fördel av att fortsättningen på deras anställningsförhållanden kan garanteras.

Välfärdsområdet, Vantti och Vanda stad har diskuterat överlåtelsen av rörelse till den 
tjänsteproducent som vinner anbudsförfarandet. Förvärvet av affärsverksamheten från 
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Vantti direkt till tjänsteproducenten ska genomföras enligt avtalsvillkor som är i enlighet 
med marknadsvillkoren. Vantti har via en extern revisionssammanslutning gjort en 
värdebedömning och enligt bolagets och Vanda stads åsikt borde överlåtelsen av 
affärsverksamheten ha gjorts till ett pris som gavs i bedömningen. Enligt välfärdsområdets 
beredares åsikt är bedömningen i många avseenden bristfällig och enligt uppskattningen är 
det verkliga marknadsvärdet väsentligt mindre.

På grund av det avslutades den fortsatta diskussionen i en kompromiss: Vanda stad och 
Vantti godkände förfarandet för överlåtelse av rörelse enligt vilket överlåtelsen av rörelse 
ska först genomföras till välfärdsområdet, och efter det ska välfärdsområdet överlåta 
affärsverksamheten vidare till den tjänsteproducent som välfärdsområdet valt. Personalen 
övergår från Vantti till välfärdsområdet och vidare till tjänsteproducenten som gamla 
anställda. Värdet på Vanttis affärsverksamhet bestäms som en del av anbudsförfarandet, 
dock på det vis att Vanttis semesterlöneskuld överförs till välfärdsområdet och vidare till 
tjänsteproducenten, och för att eliminera den negativa ekonomiska inverkan betalas ut till 
Vantti som en basköpeskilling en summa som motsvarar 25 % av semesterlöneskulden 
(summan av semesterlöneskulden uppskattas till 600 000 euro, det vill säga 150 000 euro) 
samt värdet på den lösa egendom som överförs (uppskattad summa 130 000 euro). Om 
köpeskillingen efter resultatet av anbudsförfarandet överskrider basköpeskillingen, ska 
välfärdsområdet betala ut till Vantti som en tilläggsköpeskilling skillnaden mellan 
köpeskillingen och basköpeskillingen. Kostnadseffekten som riktas mot Vanda och Kervo 
välfärdsområde är i praktiken i varje fall minst 280 000 euro.

Förvärvet av affärsverksamheten verkställs på det sätt att förvärvet hör till välfärdsområdets 
anbudsförfarande som en del av prissättningen i hela kontraktet På detta sätt försäkras att 
priset på affärsverksamheten bestäms enligt marknadsvillkor, och att snedvridande 
statsstöd inte ingår i förvärvet av affärsverksamheten.

Överlåtelse av rörelse genomförs först mellan välfärdsområdet och Vantti på det sättet att 
Vantti överlåter personalen och den lösa egendomen till välfärdsområdet och 
välfärdsområdet överlåter den lösa egendomen och de anställda till den tjänsteproducent 
som vunnit anbudsförfarandet under samma dag på det sättet att skyldighet att betala ut 
lön till de anställda inte uppstår för välfärdsområdet. Om besvär anförs till 
marknadsdomstolen över den upphandlande enhetens upphandlingsbeslut, kan förvärvet 
av affärsverksamheten mellan välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit 
anbudsförfarandet inte verkställas innan ett beslut i ärendet har vunnit laga kraft. Vid ett 
besvär har den upphandlande enheten enligt 153 § i lagen om offentlig upphandling rätt att 
tillfälligt ordna tjänster som eget arbete eller som köpta tjänster av en marknadsaktör. Efter 
att beslutet om förvärv av affärsverksamheten har vunnit laga kraft skulle det sedan 
genomföras mellan välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit 
anbudsförfarandet, om den behöriga domstolen anser att den upphandlande enheten inte 
har förfarit i strid med lagen om offentlig upphandling och att upphandlingsbeslutet kan 
verkställas.

Genomförande av och tidtabell för upphandlingen

Vanda och Kervo välfärdsområdesstyrelse behandlade vid sitt sammanträde 7.4.2022 
fastställandet av principerna för upphandlingen av välfärdsområdets måltids- och 
rengöringstjänster. Vanda och Kervo välfärdsområde anskaffar måltids- och 
rengöringstjänster så att måltids- och rengöringstjänsterna som producerats av Vantti samt 
måltidstjänsterna som producerats av Kervo stad, till den del de har producerats för social- 
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och hälsovården eller räddningsverkets tjänster ska konkurrensutsättas under våren 2022. 
Upphandlingen genomförs så att välfärdsområdets ekonomiska intressen säkerställs och så 
att den trygga överföringen av organiseringsansvaret 1.1.2023 inte äventyras.

Upphandlingsförfarandet ordnas som förhandlat förfarande. Under förhandlat förfarande 
för välfärdsområdet muntliga förhandlingar med anbudsgivare om måltids- och 
rengöringstjänster som utgör föremål för upphandlingen. Förhandlat förfarande har 
bedömts vara det bästa upphandlingsförfarandet vad gäller upphandlingen i fråga, eftersom 
det handlar om ett anbudsförfarande som är mycket viktigt vad gäller välfärdsområdets 
verksamhet. Vid förhandlat förfarande kan föras diskussioner om föremålet för 
upphandlingen och anbudsförfrågan väldigt öppet, varvid eventuella motstridigheter och 
oklarheter i anbudsförfrågan kan minimeras.

Avtalsperioden mellan välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit 
anbudsförfarandet för kontinuerliga måltids- och rengöringstjänster inleds 1 januari 2023 
Avtalsperioden planeras vara först i kraft i 48 månader, och efter det skulle avtalet fortsätta 
tills vidare.

Innan avtalsperioden för fortgående måltids- och rengöringstjänster börjar ordnar 
välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit anbudsförfarandet ett projekt för 
införandet av tjänster. Ett separat avtal ingås om införandeprojektet.

Syftet är att valkriteriet för upphandlingen är det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet och 
att det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet är det anbud som har det lägsta 
jämförelsepriset för den konkurrensutsatta helheten. Det lägsta priset har valts som 
valkriterium på grund av att välfärdsområdet kommer att ställa höga kvalitetskrav då det 
gäller minimikraven, vilket gör det möjligt att vara säker på kvalitetsfaktorerna i 
upphandlingen. En anbudsgivare som inte binder sig vid kvalitetskraven utesluts ur 
anbudsförfarandet.

Välfärdsområdesstyrelsen för Vanda och Kervo välfärdsområde beslutade vid sitt 
sammanträde 7.4.2022 § 42:

att välfärdsområdet anskaffar måltids- och rengöringstjänster så att måltids- och 
rengöringstjänsterna som producerats av Vantti samt måltidstjänsterna som 
producerats av Kervo stad, till den del de har producerats för social- och hälsovården 
eller räddningsverkets tjänster ska konkurrensutsättas under våren 2022;
fastställa principerna för upphandlingen enligt följande:

Upphandlingen genomförs så att välfärdsområdets ekonomiska intressen tryggas 
och så att den trygga överföringen av organiseringsansvaret 1.1.2023 inte 
äventyras;
Upphandlingen ordnas som förhandlat förfarande;
Valkriteriet för upphandlingen är det helhetsekonomiskt sett mest fördelaktiga 
anbudet, och det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet är det anbud som har 
det lägsta jämförelsepriset för den konkurrensutsatta helheten. Det lägsta priset 
har valts som valkriterium på grund av att välfärdsområdet kommer att ställa 
tillräckligt höga kvalitetskrav då det gäller minimikraven, vilket gör det möjligt att 
vara säker på kvalitetsfaktorerna i upphandlingen. En anbudsgivare som inte 
binder sig vid kvalitetskraven utesluts ur anbudsförfarandet.
Avtalsperioden mellan välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit 
anbudsförfarandet för kontinuerliga måltids- och rengöringstjänster inleds 1 
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januari 2023 Avtalsperioden är först i kraft preliminärt i 48 månader, och efter 
det fortsätter avtalet tills vidare. Vid behov kan avtalsperiodens längd granskas 
under förhandlat förfarande.
Innan avtalsperioden för fortgående måltids- och rengöringstjänster börjar 
ordnar välfärdsområdet och den tjänsteproducent som vunnit 
anbudsförfarandet ett projekt för införandet av tjänster. Ett separat avtal ingås 
om införandeprojektet.

befullmäktiga förvaltningsberedningsdirektören att inleda 
konkurrensutsättningsprocessen och underteckna anbudsförfrågan om 
upphandlingen;
besluta om att inleda beredningen av förvärvet av affärsverksamheten och 
överlåtelsen av rörelse enligt redogörelsen. Det egentliga beslutet i ärendet tas upp 
senare via välfärdsområdesstyrelsen för beslut i välfärdsområdesfullmäktige.

Förvärvet av affärsverksamheten och överlåtelsen av rörelse har beretts i enlighet med 
Vanda och Kervo välfärdsområdesstyrelses § 42 7.4.2022 och utkasten till avtalen har 
utarbetats: Avtalet mellan Vantti Oy och Vanda och Kervo välfärdsområde om förvärv av 
affärsverksamheten i fråga om måltids- och rengöringstjänster (Avtal om förvärv av 

) samt Avtalet om övergång av personal i Vanda och Kervo välfärdsområdes affärsverksamhet
tjänst ( ). Avtalet om förvärv av verksamheten och Övergångsavtalet för personalen
Övergångsavtalet för personalen bildar en avtalshelhet.

Konkurrensutsättningen av stödtjänster och dess effekter på personalen har behandlats i 
samarbetsförfarandet vid Vanda och Kervo välfärdsområdets samarbetskommittés 
sammanträden 22.3.2022 och 20.4.2022.

Förslag

Välfärdsområdesstyrelsen beslutar föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige 
beslutar att:

godkänna det bifogade Avtalet mellan Vantti Oy och Vanda och Kervo välfärdsområde 
om förvärv av affärsverksamheten i fråga om måltids- och rengöringstjänster (Avtal om 

);förvärv av affärsverksamhet
godkänna det bifogade Avtalet om övergång av personal i Vanda och Kervo 
välfärdsområdets tjänst ( );Övergångsavtalet för personalen
konstatera att Övergångsavtalet för personalen och Avtalet om förvärv av 
affärsverksamhet bildar en avtalshelhet;
godkänna att personalen vid Vantti Oy övergår vidare till tjänsteproducenten efter 
konkurrensutsättningen av måltids- och rengöringstjänsterna;
befullmäktiga vid behov förvaltningsberedningsdirektören vid Vanda och Kervo 
välfärdsområde att förhandla med Vanda stad om eventuella ändringar i avtalet.

Behandling vid sammanträdet

Sakari Rokkanen, Tanja Aidanjuuri och Pirjo Luokkala meddelade samfundsjäv och Patrik 
Karlsson, Jari Sainio och Timo Aronkytö meddelade anställningsjäv. De avlägsnade sig från 
sammanträdet medan ärendet behandlades kl. 19.13. Ersättare Suvi Karhu anlände istället 
för Tanja Aidanjuuri kl. 19.13. Ärendet behandlades utifrån ordförandes redogörelse.
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Beslutsförslaget godkändes enhälligt efter diskussion. Efter att beslutet hade fattats 
avlägsnade sig Suvi Karhu från sammanträdet och Sakari Rokkanen, Tanja Aidanjuuri, Pirjo 
Luokkala, Patrik Karlsson, Jari Sainio och Timo Aronkytö återvände till sammanträdet kl. 
19.28.

Beslut

Beslutsförslaget godkändes enhälligt efter diskussion.

Mer information om beslutet ger förvaltningsberedningsdirektör Mikko Hokkanen,  mikko.
hokkanen@vantaa.fi.

_________________________________________________________________________________________________

Beslutsförslag

Välfärdsområdesstyrelsen föreslår för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige beslutar:

godkänna det bifogade Avtalet mellan Vantti Oy och Vanda och Kervo välfärdsområde 
om förvärv av affärsverksamheten i fråga om måltids- och rengöringstjänster (Avtal om 

);förvärv av affärsverksamhet
godkänna det bifogade Avtalet om övergång av personal i Vanda och Kervo 
välfärdsområdets tjänst ( );Övergångsavtalet för personalen
konstatera att Övergångsavtalet för personalen och Avtalet om förvärv av 
affärsverksamhet bildar en avtalshelhet.
godkänna att personalen vid Vantti Oy övergår vidare till tjänsteproducenten efter 
konkurrensutsättningen av måltids- och rengöringstjänsterna;
befullmäktiga vid behov förvaltningsberedningsdirektören vid Vanda och Kervo 
välfärdsområde att förhandla med Vanda stad om eventuella ändringar i avtalet.

Mötesbehandling
Tuomo Suihkonen anlände till sammanträdet medan frågan behandlades kl. 20.17. Markku 
Weckman anlände till sammanträdet medan frågan behandlades kl. 20.39. Hanna Holmberg-
Soto avlägsnade sig från sammanträdet medan frågan behandlades kl. 20.45.

Efter att ha avslutat diskussionen i ärendet konstaterade välfärdsområdesfullmäktiges 
ordförande att Jussi Saramo hade gjort ett ändringsförslag som avvek från grundförslaget. 
Ändringsförslaget löd enligt följande:

”Jag föreslår att Vanda och Kervo välfärdsområde meddelar Vanda stad att välfärdsområdet är 
intresserat av delägarskap i Vantti Oy och att beslutet i frågan fattas efter att förhandlingar har 
förts med staden. På detta sätt kan vi fortsätta använda Vanttis tjänster som tidigare, i enlighet 
med in-house-principer. Detta skulle gynna både Vanda stad, Vanda och Kervo välfärdsområde, 
invånarna på området och även Vanttis arbetstagare.

Pia Lohikoski understödde Saramos ändringsförslag.

Eftersom det hade gjorts ett ändringsförslag, som fått understöd, konstaterade 
välfärdsområdesfullmäktiges ordförande att det är nödvändigt att rösta i frågan. 
Ordföranden föreslog att omröstningen sker med det elektroniska röstningssystemet, vilket 
välfärdsområdesfullmäktige godkände som röstningssätt. JA betydde understöd för 
grundförslaget och NEJ understöd för Jussi Saramos ändringsförslag. 56 
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välfärdsområdesledamöter röstade JA, 11 välfärdsområdesledamöter röstade NEJ och 1 
välfärdsområdesledamot röstade blankt. Detta innebär att välfärdsområdesfullmäktige 
godkände grundförslaget med rösterna 56–11.

Pia Lohikoski kannatti Saramon muutosehdotusta.

Eftersom det hade gjorts ett ändringsförslag, som fått understöd, konstaterade 
välfärdsområdesfullmäktiges ordförande att det är nödvändigt att rösta i frågan. 
Ordföranden föreslog att omröstningen sker med det elektroniska röstningssystemet, vilket 
välfärdsområdesfullmäktige godkände som röstningssätt. JA betydde understöd för 
grundförslaget och NEJ understöd för Jussi Saramos ändringsförslag. 56 
välfärdsområdesledamöter röstade JA, 11 välfärdsområdesledamöter röstade NEJ och 1 
välfärdsområdesledamot röstade blankt. Detta innebär att välfärdsområdesfullmäktige 
godkände grundförslaget med rösterna 56–11.

Omröstningslista:

JA: Jouko Jääskeläinen, Ulla Kaukola, Vaula Norrena, Jari Sainio, Anne Karjalainen, Marjo 
Vacker, Tarja Eklund, Marja Ahava, Soile Eriksson, Suvi Karhu, Säde Tahvanainen, Patrik 
Karlsson, Paula Lehmuskallio, Timo Laaninen, Sari Viinikainen, Tiina Keskimäki, Tuukka 
Saimen, Nina Nummela, Loviisa Kaartokallio, Otso Kivimäki, Ida Tamminen, Sakari 
Rokkanen, Heli Hakala, Satu Ek, Erika Veltheim, Muktar Osman, Terhi Enjala, Sami 
Kanerva, Ulla-Maija Kopra, Riitta Särkelä, Oskari Iivarinen, Jüri Linros, Anssi Aura, Otto 
Aalto, Pirkko Letto, Marja Suomela, Anniina Pylsy, Susanna Kaiju, Teemu Purojärvi, Mika 
Kasonen, Nina Korventaival, Sari Linnansalmi, Jouko Lindtman, Tuomo Suihkonen, 
Janne Hartikainen, Tanja Aidanjuuri, Lauri Kaira, Niina Saarinen, Sini Syrjäläinen, Inna 
Kallioinen, Maarit Raja-Aho, Olga Gilbert, Markku Weckman, Markku Pyykkölä, Hanna 
Valtanen, Mikko Viilo
NEJ: Jussi Saramo, Antero Eerola, Funda Demiri, Gashaw Kaisa Bibani, Minttu Sillanpää, 
Pia Lohikoski, Tuire Kaimio, Reija Friman, Tia Seppänen, Laura Tulikorpi, Sirpa Siru 
Kauppinen
Blankt: Sirkka-Liisa Kähärä

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade:

godkänna det bifogade Avtalet mellan Vantti Oy och Vanda och Kervo välfärdsområde 
om förvärv av affärsverksamheten i fråga om måltids- och rengöringstjänster (Avtal om 

);förvärv av affärsverksamhet
godkänna det bifogade Avtalet om övergång av personal i Vanda och Kervo 
välfärdsområdets tjänst ( );Övergångsavtalet för personalen
konstatera att Övergångsavtalet för personalen och Avtalet om förvärv av 
affärsverksamhet bildar en avtalshelhet.
godkänna att personalen vid Vantti Oy övergår vidare till tjänsteproducenten efter 
konkurrensutsättningen av måltids- och rengöringstjänsterna;
befullmäktiga vid behov förvaltningsberedningsdirektören vid Vanda och Kervo 
välfärdsområde att förhandla med Vanda stad om eventuella ändringar i avtalet.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.

----------------------------------------------------------------
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Lauri Kaira lämnade in ett protokolluttalande från Samlingspartiets fullmäktigegrupp. 
Protokolluttalande löd enligt följande: ”Välfärdsområdets kommande strategi bör säkerställa att 
även små och medelstora företag har möjlighet att delta i konkurrensutsättningar inom 

 Timo Laaninen meddelade att Centerns fullmäktigegrupp understöder välfärdsområdet.”
protokolluttalandet. Suvi Karhu meddelade att Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
understöder protokolluttalandet. Laura Tulikorpi meddelade att de Grönas fullmäktigegrupp 
understöder protokolluttalandet. Jouko Jääskeläinen meddelade att Kristdemokraterna, KD-
fullmäktigegruppen understöder protokolluttalandet. Patrik Karlsson meddelade att Svenska 
folkpartiets fullmäktigegrupp understöder protokolluttalandet. Nina Nummela meddelade 
att Rörelse Nu:s fullmäktigegrupp understöder protokolluttalandet.

Dessutom lämnade Suvi Karhu ett protokolluttalande från Sannfinländarnas 
fullmäktigegrupp. Protokolluttalandet löd enligt följande: ”Beslutet om konkurrensutsättning, 
som leder till att måltids- och rengöringstjänsterna utkontrakteras till ett stort företag, visar på de 
problem som de alldeles för korta övergångsperioderna, som statsledningen har bestämt om, 
orsakar beslutsfattandet. Det skulle behövas mera tid för att göra en högklassig beredning och ett 
bra beslut, och detta har vi inte nu. Social- och hälsovårdsreformen borde ha genomförts på ett 
bättre sätt, men nu är kriterierna för konkurrensutsättningen i denna tvingande situation sådana 
att vi är tvungna att förbigå arbetet och företagsamheten inom den finländska sektorn för små 
och medelstora företag. Beslutsfattarna skulle ha haft en möjlighet att utveckla den inre 
marknaden på ett jämlikt, rättvist sätt som förbättrar sysselsättningen. Det beslut som nu har 
fattats ökar på skattebetalarnas kostnader och vinsterna styrs till storföretag och till och med i 
värsta fall till skatteparadis. Vanda och Kervo välfärdsområde måste i fortsättningen fatta beslut 
som visar gott exempel och som är historiska då det gäller konkurrensutsättningen av den 
offentliga sektorns tjänster så att även de små och medelstora företagen har en möjlighet att 

Tiina Keskimäki meddelade att välfärdsområdets delta i konkurrensutsättningen. 
fullmäktigegrupp Valta kuuluu kansalle understöder förslaget.
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§ 51
Tidsplan för välfärdsområdesstyrelsens och välfärdsområdesfullmäktiges sammanträden 
hösten 2022

VAKEDno-2022-170

Välfärdsområdesstyrelsen 18.5.2022 § 88

Beskrivning

Beredare av ärendet: chef för beslutsberedningsprocessen Riikka Liljeroos

Enligt 135 § i förvaltningsstadgan beslutar organen om tid och plats för sina sammanträden. Ett 
sammanträde hålls också när ordföranden anser det vara påkallat eller en majoritet av ledamöterna 
i organet gör en framställning till ordföranden om att ett sammanträde ska hållas för behandling av 
ett angivet ärende. Ordföranden bestämmer då tidpunkten för sammanträdet. Ordföranden kan av 
grundad anledning ställa in ett sammanträde.   

Beslutsförslaget innehåller ett förslag om en tidsplan för välfärdsområdesstyrelsens sammanträden 
under hösten 2022. I förslaget har beaktats kraven i införandelagen (lagen om genomförande av 
reformen av social- och hälsovården och räddningsväsendet och om införande av den lagstiftning 
som gäller reformen 616/2021) och i lagen om välfärdsområden (611/2021) beträffande de ärenden 
i vilka ska fattas beslut under hösten 2022 samt tidsplanen för strategiprocessen för 
välfärdsområdet.  

I den föreslagna tidsplanen för välfärdsområdesstyrelsens och välfärdsområdesfullmäktiges 
sammanträden under hösten har beaktats en jämn rytm i välfärdsområdesstyrelsens och 
välfärdsområdesfullmäktiges sammanträden, och att sammanträdena inte tidsmässigt överlappar 
Vandas eller Kervos stadsfullmäktiges, stadsstyrelses eller social- och hälsovårdsnämnders 
sammanträden. 

Förslag
 

Välfärdsområdesstyrelsen beslutar att

1. godkänna tidsplanen för sammanträdena under hösten 2022 enligt följande:  

välfärdsområdesstyrelsen ti 16.8. 
välfärdsområdesstyrelsen on 14.9 (bl.a. strategin på remiss)  
välfärdsområdesstyrelsen on 5.10  
välfärdsområdesstyrelsen to 27.10 
välfärdsområdesstyrelsen ti 8.11. 
väfärdsområdesstyrelsen on 30.11 
välfärdsområdesstyrelsen on 14.12

2. föreslå för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige beslutar att godkänna tidsplanen för 
sammanträdena under hösten enligt följande: 

välfärdsområdesfullmäktige ti 30.8. 
väfärdsområdesfullmäktiges ekonomi- och strategiseminarium 8-9.9..
väfärdsområdesfullmäktige ti 27.9. (investeringsplanen) 
väfärdsområdesfullmäktige ti 22.11. (välfärdsområdesstrategin) 
välfärdsområdesfullmäktige ti 20.12 (budgeten) 
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Ändringar i tidsplanen för sammanträdena är möjliga. 

Beslut

Beslutsförslaget godkändes enhälligt efter diskussionen, dock med den ändringen att tidpunkten för 
välfärdsområdesfullmäktiges ekonomi- och strategiseminar ändras till 6–7.9.2022.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare imo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.

_________________________________________________________________________________________________________

Beslutsförslag

Välfärdsområdesstyrelsen föerslår för välfärdsområdesfullmäktige att fullmäktige beslutar 
godkänna tidsplanen för höstens sammanträden enligt följande: 

väfärdsområdesfullmäktige ti 30.8. 
Välfärdsområdesfullmäktiges ekonomi- och strategiseminarium 6-7.9
väfärdsområdesfullmäktige ti 27.9. (investeringsplanen) 
väfärdsområdesfullmäktige ti 22.11. (välfärdsområdesstrategin) 
välfärdsområdesfullmäktige ti 20.12 (budgeten) 

Muutokset kokousaikatauluun ovat mahdollisia. 

Beslut
Beslutsförslaget godkändes enhälligt utan diskussion

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, timo.
aronkyto@vantaa.fi.
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§ 52
Fullmäktigemotion om utredning av en verksamhetsmodell för social förskrivning 
(hyvinvointilähete) som stöd för personer som behöver hjälp med kollektiva metoder i 
samarbete med tredje sektorn i Kervo och Vanda

Under sammanträdet lämnades följande fullmäktigemotion in:

Anne Karjalainens fullmäktigemotion om utredning av en verksamhetsmodell för 
social förskrivning (hyvinvointilähete) som stöd för personer som behöver hjälp med 
kollektiva metoder i samarbete med tredje sektorn i Kervo och Vanda. 
Fullmäktigemotionen har undertecknats av 18 välfärdsområdesledamöter. 
Fullmäktigemotionen löd enligt följande:

”Uleåborg har i samarbete med den tredje sektorn utvecklat social förskrivning (”Social 
Prescribing”) för äldre personer. Målet är att i samarbete med tredje sektorn i Uleåborg 
hitta ensamma äldre personer som bor hemma och som behöver hjälp. Syftet med social 
förskrivning är att med kollektiva metoder nå de ensamma äldre personer som har behov 
av sociala kontakter och aktiviteter. Kunden hänvisas till stadens eller stadsdelens klubbar 
och aktiviteter som redan finns för äldre människor och som ordnas av tredje sektorn. En 
social förskrivning kan ges av en läkare, sjukvårdare, anställd inom hemvården, 
socialarbetare eller någon annan överenskommen anställd inom social- och hälsovården 
som i sitt arbete möter en äldre person som är i behov av aktivering. Kunden frågas om lov 
att ge hens kontaktuppgifter till en frivillig inom tredje sektorn som välfärdsområdet 
samarbetar med, som i sin tur kontaktar kunden. Den frivilliga kartlägger tillsammans med 
kunden kundens icke-medicinska behov, intressen och kommer överens om fortsatta 
åtgärder. Det finns en broschyr om klubbar och aktiviteter som lämpar sig för äldre 
personer och som ordnas av tredje sektorn på det område där kunden bor. Broschyren är 
ett bra hjälpmedel då man diskuterar med kunden. Den frivilliga går efter den äldre 
personen hemifrån och bekantar sig med aktiviteten tillsammans med den äldre personen. 
Om aktiviteten inte är lämplig eller inte intresserar kunden, söker den frivilliga efter en ny 
aktivitet eller klubb tillsammans med kunden. Om kunden inte vill ge sina kontaktuppgifter 
kan man ge kunden broschyren om aktiviteterna på hens eget område. Den frivilliga eller 
arbetstagaren på tredje sektorn är utbildad för uppdraget.

Den sociala förskrivningen ersätter inte tjänster som välfärdsområde ansvarar för att 
organisera.

Verksamhetsmodellen för social förskrivning kan utnyttjas också inom andra målgrupper. 
Motsvarande verksamhetsmodell har prövats med THL:s finansiering i några kommuner i 
Lappland, särskilt med tanke på utmaningarna som Covid-19-pandemin har fört med sig.

Mera information: www.hyvinvointilahete.fi (enbart på finska).
Hyvinvointilähete - Uusi toimintamalli lappilaisessa kontekstissa, Eeva Rossi, Anne 
Korpelainen ja Minna Zechner, 2022, Lapin yliopisto.

Vi som undertecknat fullmäktigemotionen föreslår att Vanda och Kervo välfärdsområde i 
samarbete med välfärdsområdets påverkansorgan och områdets tredje sektor på vårt 
välfärdsområde utreder konstruktionen av en motsvarande verksamhetsmodell som 
modellen för social förskrivning (Hyvinvointilähete). Samtidigt utreds kostnaderna för 
verksamhetsmodellen både för välfärdsområdet och för organisationerna då det gäller att 
organisera och utbilda frivilliga.”
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Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att anteckna den inkomna 
fullmäktigemotionen för kännedom och skicka den till välfärdsområdesstyrelsen för 
beredning.

Mer information om beslutet ger välfärdsområde förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.
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§ 53
Fullmäktigemotion om att börja använda teammodellen som arbetssätt på 
hälsostationerna på Vanda-Kervo välfärdsområde

Under sammanträdet lämnades följande fullmäktigemotion in:

Marja Ahavas, Anniina Pylsys och Olga Gilberts fullmäktigemotion om att börja 
använda teammodellen som arbetssätt på hälsostationerna på Vanda-Kervo 
välfärdsområde. 31 fullmäktigeledamöter har undertecknat 
fullmäktigemotionen. Fullmäktigemotionen löd enligt följande:

”I flera kommuner och samkommuner används en teammodell som arbetssätt. Modellen 
möjliggör kontinuitet i vården och tillgång till vård inom en vecka.

Forskning har visat att kontinuiteten på vården är ett centralt element då det gäller 
kvaliteten på primärvården. En kontinuerlig vård har ansetts vara särskilt viktig för 
patienter som har långvariga problem med hälsan eller sjukdomar, är multisjuka eller av 
andra orsaker har stort behov av att använda hälsotjänster i omfattande utsträckning. En 
kontinuerlig vård leder också till att kunden är nöjdare, att främjandet av hälsan lyckas 
bättre och att kunden engagerar sig mera i vården. Ytterligare minskar behovet av 
sjukhusvård och dödligheten sjunker som en följd av att vården är kontinuerlig.

Vi måste förstärka det multiprofessionella samarbetet så att hälsovårdstjänsterna fungerar 
smidigt, kostnadseffektivt och att vårdgarantin på sju dagar förverkligas. I ett 
multiprofessionellt team deltar läkare och vårdare och, i mån av möjlighet, socialarbetare, 
psykiatriska sjukvårdare och fysioterapeuter. I teammodellen börjar det multiprofessionella 
teamet genast utreda patientens problem i samband med det första kontakttagandet. En 
del av patientens problem kan skötas redan under samma dag och till och med på distans. 
Med hjälp av modellen tryggas kontinuiteten då det är samma team som alltid sköter 
samma patienter. Om några teammedlemmar är borta eller byts ut garanterar 
teammodellen att vården inte avbryts helt, utan att vården fortsätter i stort sett som 
tidigare. Varje patient kan få egen individuell och skräddarsydd service snabbt, smidigt och 
kostnadseffektivt.

Vi föreslår att hälsostationerna på Vanda-Kervo välfärdsområde skulle utveckla 
verksamheten enligt teammodellen med beaktande av omständigheterna vid de lokala 
hälsostationerna.”

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att anteckna den inkomna 
fullmäktigemotionen för kännedom och skicka den vidare till 
välfärdsområdesstyrelsen för beredning.

Mer information om beslutet ger av välfärdsområdets förändringsledare Timo 
Aronkytö, timo.aronkyto@vantaa.fi.
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§ 54
Fullmäktigemotion om att börja använda lätt språk som servicespråk på Vanda och Kervo 
välfärdsområde

Under sammanträdet lämnades följande fullmäktigemotion in:

Socialdemokraternas fullmäktigegrupp lämnade in en fullmäktigemotion om att börja 
använda lätt språk som servicespråk på Vanda och Kervo välfärdsområde. 33 
fullmäktigeledamöter har undertecknat fullmäktigemotionen. Fullmäktigemotionen 
löd enligt följande:

”Lätt finska är den form av det finska språket som är lättast att förstå. I lätt språk gör man 
språket lättare då det gäller språkets innehåll, ordförråd och struktur. Lätt språk är avsett 
för personer som har svårigheter att läsa eller förstå allmänspråk. Lätt språk är ännu 
lättare än klarspråk. I lätt språk beaktas läsarnas språkliga specialbehov, till exempel 
genom att rikta texten till läsaren, använda bekanta ord och lätta strukturer och genom att 
minska på mängden information. (THL, Handbok om funktionshinderservice).

Då välfärdsområdet börjar använda lätt språk som servicespråk blir servicestigarna 
effektivare, kostnaderna minskar och livskvaliteten för invånarna på området blir bättre. Av 
denna orsak föreslår vi att lätt språk börjar användas som servicespråk på Vanda och 
Kervo välfärdsområde.

Lätt språk hjälper en person att förstå, om personen har språkliga eller kognitiva 
utmaningar. Användningen av lätt språk, som är en del av den kognitiva tillgängligheten då 
det gäller information, gynnar oss alla. De som särskilt gynnas är personer med 
funktionshinder, talskada och personer med autismspektrumtillstånd samt personer med 
invandrarbakgrund och invånare med neurologiska sjukdomar. Användningen av lätt 
språk stöder språkinlärning, främjar delaktighet och minskar behovet av tolkningstjänster. 
Det går också snabbare att sköta ärenden och frigör personalens tid till andra kunder, då 
en person förstår vad ärendet handlar om. Det är väsentligt att använda lätt språk i 
kriskommunikation, så att alla snabbt förstår vad som händer och vad man måste göra.

En människa, som inte kan läsa dokument som handlar om hen själv, kan inte använda 
offentlig service på ett ändamålsenligt sätt. Hen behöver mycket hjälp eller får inte tillgång 
till service, eventuellt marginaliseras hen. Det finns uppskattningsvis 750 000 personer i 
Finland som behöver lätt språk. Antalet personer i Finland som är i språkligt utsatt ställning 
ökar. Av invånarna på Vanda och Kervo välfärdsområde har ca 22 % ett annat språk som 
modersmål och antalet växer hela tiden. Även det faktum att befolkningen på vårt 
välfärdsområde åldras ökar behovet av lätt språk i framtiden.

Den språkliga tillgängligheten förverkligas då en människa känner till servicen, får service, 
förstår de anvisningar hen får och blir förstådd då hen uträttar ärenden. På detta vis kan 
en människa ta ansvar för sin egen vård och självbestämmanderätten förverkligas. Enligt 
justitieministeriets utredning ska all kommunikation syfta till att ske på lätt språk 
(Utredning om förverkligandet av likabehandling i valfrihetsförsöken i anslutning till social- 
och

hälsovårdstjänster. Fokus på språklig tillgänglighet – Valto (valtioneuvosto.fi).  Ett jämlikt 
samhälle möjliggör en jämlik delaktighet för alla.
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SDP:s fullmäktigegrupp föreslår att Vanda och Kervo välfärdsområde lägger till lätt språk i 
servicespråkutbudet vid sidan av finska och svenska.”

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att anteckna den inkomna 
fullmäktigemotionen för kännedom och skicka den vidare till 
välfärdsområdesstyrelsen för beredning.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.
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§ 55
Fullmäktigemotion om att inleda uppsökande alkohol- och drogarbete på sjukhus

Antero Eerolas fullmäktigemotion om att inleda uppsökande alkohol- och drogarbete 
på sjukhus. 15 fullmäktigeledamöter har undertecknat 
fullmäktigemotionen. Fullmäktigemotionen löd enligt följande:

”  Allmänt kan man konstatera att koronatiden har lett till en ökning av alkohol- och 
drogproblemen i Finland. Fastän den totala konsumtionen av alkohol och illegala droger 
ser ut att ha sjunkit, har grov användning och de problem detta medför samlats alltmer på 
dem som har allvarliga alkohol- och drogproblem.
 
De svåra rusmedelsproblemen syns också i jourverksamheten på sjukhusen och inom den 
akuta avvänjningsvården. Enligt Tukikohta ry som gör rusmedelsarbete i 
huvudstadsregionen är en femtedel av patienterna på jouren påverkade av rusmedel och 
till och med en tredjedel av jourbesöken beror på något sätt av alkohol eller droger.
 
Drogberoende har ofta också andra problem som hör ihop med att hantera vardagen och 
sköta dagliga ärenden. Eftersom alkohol- och drogproblemen dominerar tillvaron är det 
svårt att lösa dessa problem. Även om sjukhuset ger bra vård har hälsovårdstjänsterna inte 
efter vårdperioden möjlighet att hjälpa människor då det gäller problem i samband med 
att hantera livet och att ge stöd i vardagen. Dessa problem i vardagen kan utgöra ett 
betydligt hinder för ett senare eventuellt drogfritt liv.

Därför borde vi kunna erbjuda alkohol- och drogpatienter uppsökande tjänster inom 
alkohol- och drogarbete redan under sjukhusperioden.

Tukikohta ry har redan i flera års tid gjort uppsökande alkohol- och drogarbete på sjukhus. 
Genom det så kallade SATU-projektet erbjuds rusmedelsberoende stöd och 
servicehandledning på sjukhuset. Det finns erfarenhet av detta bland annat på 
Haartmanska sjukhuset och Malms sjukhus i Helsingfors.
 
Genom uppsökande alkohol- och drogarbete skulle vi kunna erbjuda hjälp och stöd till dem 
som använder rusmedel i stora mänger och som uppvisar psykiska symptom. Samtidigt 
skulle det vara möjligt att separat kartlägga respektive individs livssituation och hens behov 
av hjälp och stöd. En alkohol- och drogberoende människa kunde få stöd för att 
självständigt sköta sina ärenden och få kontroll över sin livssituation under sjukhusvistelsen 
och efter den. Dessutom skulle det kunna finnas tillgång till kamratstöd. Som en helhet 
skulle detta leda till en minskning av de nackdelar som alkohol- och drogberoende för med 
sig.
 
Utifrån vad som tidigare konstaterats gör vi ledamöter som skrivit under motionen en 
fullmäktigemotion enligt följande:
 
Vanda och Kervo välfärdsområde inleder uppsökande alkohol- och drogarbete inom 
hälsovårdstjänsterna. Avsikten är att erbjuda stöd och hjälp till dem som på grund av svåra 
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alkohol- och drogproblem kommer till jouren eller annan sjukhusvård, för att klara 
problemen i vardagen och att hantera sin livssituation. Vi kunde också i denna fråga 
samarbeta med organisationer inom tredje sektorn.”

Beslut
Välfärdsområdesfullmäktige beslutade enhälligt att anteckna den inkomna 
fullmäktigemotionen för kännedom och skicka den vidare till 
välfärdsområdesstyrelsen för beredning.

Mer information om beslutet ger välfärdsområdets förändringsledare Timo Aronkytö, 
timo.aronkyto@vantaa.fi.
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